
Protokół Nr V/06
z obrad V sesji Rady Miasta Piły odbytej w dniu 27 grudnia 2006r.

w sali sesyjnej Urzędu Miasta Piły
/ czas trwania od godz. 16,00 – 17,40/.

Obrady V sesji  Rady Miasta  Piły,   zwołanej  na wniosek Prezydenta  Miasta  Piły, 
otworzył  Przewodniczący  Rady Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  stwierdzając,  że  w 
sesji  uczestniczy 21 radnych / nieobecni radni Jan Lus i  Mirosława Rutkowska – 
Krupka/ - wniosek Prezydenta Miasta i lista obecności radnych stanowią załączniki 
do protokołu.

Przewodniczący Rady powitał przybyłych radnych oraz zaproszonych gości – listy 
obecności stanowią załączniki do protokołu.

Do przekazanego radnym porządku obrad uwag nie wniesiono.

Porządek obrad przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe.
2. Projekt  uchwały w sprawie  podwyższenia  kapitału  zakładowego Spółki  Pilskie 

Towarzystwo Budownictwa Społecznego Spółka  z o.o. w Pile.
3. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły  na 2006r.
4. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu nie zrealizowanych kwot wydatków 

zamieszczonych  w  budżecie  miasta  Piły  na  2006  rok,  które  nie  wygasają  z 
upływem roku budżetowego. 

5. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Prezydenta Miasta Piły.
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Sprawy różne.
8. Zamknięcie obrad.

Informację  w  sprawie  protokołu  z  obrad  III  sesji  złożył  Sekretarz  obrad 
Jarosław Kotwica.

Protokół z obrad III sesji przyjęty został jednogłośnie, bez odczytania.
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Ad-2/

Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Spółki – Pilskie 
Towarzystwo  Budownictwa  Społecznego  Spółka  z  o.o.  w  Pile  zreferował 
Zastępca Prezydenta Miasta Piły Jerzy Wołoszyński.

Po  udzieleniu  przez Zastępcę  Prezydenta  Miasta  Jerzego   Wołoszyńskiego 
dodatkowych informacji  Przewodniczącemu Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta 
Tadeuszowi Rzemykowskiemu uchwała podjęta została jednogłośnie –  uchwała 
stanowi załącznik do protokołu.

Ad-3/

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2006 rok, wraz z 
autopoprawką , zreferowała Skarbnik Miejski Danuta Drabik.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Tadeusz  Rzemykowski 
stwierdził, że w przyszłości radni będą się dokładniej przyglądać tym zmianom, ale 
w  tej  chwili  są  to  nieduże  zmiany  kosmetyczne  i  nie  widzi  tu  żadnych 
nieprawidłowości.

Skarbnik Miejski Danuta Drabik zreferowała autopoprawkę, dotyczącą również 
kolejnej  uchwały,  w sprawie umniejszenia  środków budżetu  Rady o 134.000 zł  i 
przekazanie ich na zadanie pt.  “Modernizacja sali  sesyjnej Urzędu Miasta Piły” – 
autopoprawka stanowi załącznik do protokołu.
Pani  Drabik  poprosiła  o  dopisanie  w dostarczonych  materiałach  –”i  nagłośnienie 
systemu do głosowania”.

Za  podjęciem  uchwały,  z  autopoprawkami,  opowiedziało  się  16  radnych,  5 
radnych wstrzymało się od głosu – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-4/

Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wykazu  nie  zrealizowanych  kwot 
wydatków  zamieszczonych  w  budżecie  miasta  Piły  na  2006  rok,  które  nie 
wygasają z upływem roku budżetowego, wraz z autopoprawkami, zreferowała 
Skarbnik Miejski Danuta Drabik.
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Tadeusz Rzemykowski  m. 
in. stwierdził:
istotą  gospodarki  budżetowej  jest  zamykanie  się  dochodów  i  wydatków  w roku 
budżetowym, a więc w roku kalendarzowym, ale w tak dużej jednostce budżetowej 
jak miasto nie da się wszystkiego zaplanować i stąd bądź wprowadza się zmiany, 
bądź  wydatki  niewygasające.  W  zakresie  wydatków  niewygasających,  kwoty 
pozostające do wydatkowania w przyszłym roku, należałoby przeanalizować i tak np. 
wydatki na profilaktykę przeciwalkoholową - jest tu zbyt duża kwota, wymagająca 
dokładnej  analizy.  Nie  widzę  tutaj  jakiś  rażących  tematów  do  dyskusji,  czy  do 
podważania. Jeśli natomiast chodzi o wydatki majątkowe to nie rozumiem czegoś. 
Posłużę się pierwotną wielkością budżetu  - wydatki majątkowe, przechodzące na 
rok  przyszły,  to  ponad  14  mln  zł,  przy  planie  24,5  mln  zł,  czyli  prawie  58% 
przechodzi  na  rok  przyszły.  To  jest  podważenie  istoty  gospodarki  budżetowej. 
Rozumiem wszystkie kłopoty z zamówieniami, z umowami,  jesteśmy w tym roku 
pod przymusem, gdzie istota wyborów jesiennych kładzie prace nowych radnych nad 
budżetem.  Deklaruję,  że  temu  tematowi  trzeba  się  będzie  przyjrzeć,  nie  można 
poważnie  traktować  gospodarki  budżetowej,  gdy  prawie  60%  budżetu,  zadań 
przyjętych na 2006 rok, chce się realizować w przyszłym roku. Coś się musiało złego 
dziać, że tyle tematów nie dokończono, nie rozliczono, tym bardziej, że wiele z tych 
zadań  ma  bardzo  odległy  termin  rozliczenia,  sięgający  III,  IV  kwartału  roku 
przyszłego. 

Radny Rafał Zdzierela m. in. stwierdził:
z  uznaniem  odnoszę  się  do  wypowiedzianych  słów,  niestety  jest  to  coroczna 
praktyka. Za chwilę usłyszymy głos, że w dużej części są to zadania związane ze 
współfinansowaniem unijnym i tak jest, ale nie w 100%. Rzeczywiście ta uchwała w 
sprawie środków niewygasających corocznie pokazuje pewną nieudolność Urzędu w 
zakresie wykonywania powierzonych mu obowiązków.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Zbigniew Pyziak,  odnosząc się do 
załącznika dot. dz. 750 rozdz. 75011, zapytał dlaczego zostały zaplanowane odprawy 
emerytalne  na  miesiąc  październik  –  Sekretarz  Miejski  Krystyna  Zientkowska 
poinformowała, że zapis jest prawidłowy, wypłata świadczeń zacznie się w miesiącu 
styczniu, a może się skończyć w październiku.

Prezydent Miasta Zbigniew Kosmatka m.in. stwierdził:
nie po raz pierwszy słyszymy zdanie o nieudolności, wypowiedziane przez jednego z 
radnych.  Pan,  Panie Zdzierela,  zasiadając w Radzie przez 8 lat,  powinien inaczej 
widzieć  wydatki  niewygasające,  szczególnie  majątkowe,  bo  to  nie  tylko  środki 
unijne, są to zrealizowane w części inwestycje, bo czas rozliczenia wypada w takim, 
a  nie  innym okresie.  Jest  to  zdrowa  praktyka,  która  pozwala  obracać  środkami, 

3



niezależnie od realizowanych, zapisanych w budżecie zadań. Jedną z rzeczy, którą 
rozlicza organ wykonawczy jest to, czy płacą w czas, czy nie za wcześnie, czy nie za 
późno,  umowy  podpisuje  się  w  taki  sposób,  aby  były  jak  najkorzystniejsze  dla 
samorządu.  Część  zadań  inwestycyjnych  przyjęta  została  w  październiku,  na 
ostatniej  sesji,  nie  sposób  było  przeprowadzić  przetargi,  wydać  pieniądze  w tak 
krótkim czasie.

Zastępca Prezydenta Jerzy Wołoszyński  m.in. stwierdził:
w przeszłości  system budżetowy tak funkcjonował,  że to  był  rok kalendarzowy i 
założenia z tym roku kalendarzowym należało zrealizować.  Wreszcie odstąpiono od 
tego. Jeśli inwestycja ma horyzont 2, 3 letni, to nie da się tak planować, że teraz to 
jest realizowane w jednym roku. Muszą te zadania być rozłożone w czasie  i tak np. 
droga ewakuacyjna do szpitala – weszła w tym roku, ostatnią decyzję uzgadniającą 
otrzymaliśmy  22  grudnia,  po  wielokrotnych  interwencjach  trzeba  było  w  lasach 
wydzielić przestrzeń drogową, w 3 gminach opracować mapę w skali 1 : 500 i takich 
sytuacji można podawać bez liku.

Radna Maria Miler stwierdziła, że od 8 lat trwa uzbrajanie Koszyc, zapytała, czy 
wcześniej były jakieś zaniedbania w tej kwestii.

Zastępca Prezydenta Jerzy Wołoszyński m.in. stwierdził:
sieć  na  Koszycach  jest  realizowana  od  początku  lat  90-tych,  nie  tylko  sieć 
wodociągowa,  ale  cała  infrastruktura,  przygotowywana  etapami,  które  gwarantują 
szybki zwrot nakładów. Cała jednostka K2 Koszyc, aż do obwodnicy, to jest szczere 
pole  i  tam są  ponoszone  wydatki  na  wykupy  terenów,  uzbrajanie  dzisiaj  tego  i 
pozostawienie pustych rur byłoby nieefektywne.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Tadeusz  Rzemykowski 
m.in. stwierdził:
nie dopatruję się nieprawidłowego działania w sensie złej woli, bądź nieudolności. 
Istotą  działalności  gospodarki  budżetowej  jest  związanie  fizyczne  poniesionych 
nakładów z wydatkami finansowymi. Rozumiem, że wprowadzono  niewygasające 
wydatki  z  uwagi  głównie  na  zadania  długookresowe,  możliwość  zaciągania 
kredytów tym niemniej tak duża w tym roku różnica między planem, a wykonaniem 
budzi  zastrzeżenia,  ale  ponieważ nie  możemy tego skontrolować,  to  trzeba na to 
zwrócić uwagę. W dobie komputerów można tak samo precyzyjnie podzielić zadania 
na etapy i przyjąć finansowanie w danym roku danego odcinka, wymaga to więcej 
pracy i lepszego rozpoznania.
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Zastępca Prezydenta Jerzy Wołoszyński  m.in. stwierdził:
jest  cały  szereg  uwarunkowań,  dobrą  płaszczyzną  do  dyskusji  będzie  przyszły 
budżet.  Jeśli  np.  w  planie  wieloletnim  nie  ma  całej  kwoty,  to  my  nie  możemy 
przeprowadzić  przetargu,  a  jak  będziemy  dzielili  inwestycje  to  wpadniemy  w 
dyscyplinę budżetową. 

Prezydent Miasta Zbigniew Kosmatka m.in. stwierdził:
zasada  wydatków  niewygasających  funkcjonuje  już  od  szeregu  lat.  Każda,  z 
wcześniej funkcjonujących Komisji, każdorazowo tą sprawę analizowała i nigdy nie 
dopatrzono  się  niegospodarności.  Sądzę,  że  w  miarę  docierania  się  Rady  te 
wątpliwości będą mniejsze.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 radnych, 9 radnych wstrzymało się 
od  głosu,  uchwała  podjęta  została  większością  głosów   -  uchwała  stanowi 
załącznik do protokołu.

Ad-5/

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Prezydenta Miasta Piły 
zreferowała Sekretarz  Miejski Krystyna Zientkowska.

/Prezydent  Zbigniew  Kosmatka  nie  uczestniczył  w  czasie  procedowania  ww. 
projektu uchwały/.

Radny Włodzimierz Michalski poprosił o dodatkowe informacje w zakresie składu 
uposażenia Prezydenta tj. które składniki są obligatoryjne, a które uznaniowe. 

Sekretarz Miejski Krystyna Zientkowska  m. in. stwierdziła:
– tzw. dodatek stażowy, liczony od płacy zasadniczej, jest obligatoryjny;
– kolejny  dodatek  to  dodatek  specjalny,  jest  liczony  od  sumy  wynagrodzenia 

zasadniczego i dodatku funkcyjnego i ta wielkość nie może być niższa niż 20% tej 
sumy i nie może być wyższa niż 40% tej sumy.

Radna Maria Miler  zapytała o powody przyznania dodatku specjalnego –  Radca 
prawny  Urzędu  Bożena  Krutulska  –  Góral  poinformowała,  iż  jest  to  wymóg 
ustawowy.
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0Za podjęciem uchwały głosowało 17 radnych, 4 radnych wstrzymało się głosu, 
uchwała  podjęta  została  większością  głosów  -  uchwała  stanowi  załącznik  do 
protokołu.

Ad-6/

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Krzysztof  Muchewicz  zapytał  o  skutki 
pożaru  przy  al.  Powst.  Wlkp  10   -  Dyrektor  MZGM  Remigiusz  Dekarli 
poinformował, że było to zaprószenie ognia i pożar był niewielki.

Radna Maria  Miler  wnioskowała,  by  Przewodniczący spowodował,  aby zaczęły 
funkcjonować aktualne plany miasta i by dołączyć radnym mapki.
Ponadto  Radna  Miler złożyła  interpelację  na  piśmie  w  sprawie  zbycia 
nieruchomości   położonej  w Pile  przy ul.  Kamiennej  –  interpelacja  w załączeniu 
protokołu.

Zastępca Prezydenta Miasta Jerzy Wołoszyński m.in. stwierdził:
gmina  skorzystała  z  prawa  pierwokupu  jak  był  obrót  tą  nieruchomością  chociaż 
oceny  prawne,  notariusz,  wskazują  na  to,  że  nie  powinno  się  podjąć  decyzji   o 
umowie  warunkowej.  Ta  nieruchomość  została  przygotowana  do  zbycia  i  w 
przetargu została sprzedana, nieprawdziwa jest informacja, że ktoś nieodpłatnie taką 
nieruchomość  otrzymał.  Potwierdzam,  że  jak  była  dokonywana  zmiana  studium 
uwarunkowań  kierunek  zagospodarowania  został  zmieniony  i  gmina,  na  wniosek 
nowego już właściciela, przystąpiła do przetargu. Pamiętam, że Naczelnik Oleszak 
prezentowała  założenia  również  tego  planu,  to  tamto  przeznaczenie  w  projekcie 
planu będzie określone jako budownictwo jednorodzinne i  określenie całego ładu 
komunikacyjnego  wewnętrznego jako drogi wewnętrznej i infrastruktura po stronie 
dewelopera.  Czytelnym  przykładem  efektywności  ekonomicznej  operacji  będzie 
jednostka  K3,  gdzie  wewnętrzny  przychód  ze  sprzedaży  wyniósł  4.200  tys.  zł 
natomiast koszty infrastruktury to 1.500 tys. kanalizacja, nowy projekt techniczny na 
drogi 5.100 tys. i około 1 mln zł koszty oświetlenia czyli około 8 mln zł. 

Przewodniczący Rady Osiedla Podlasie Franciszek Leszczyszyn poruszył sprawę 
wypadku  na  skrzyżowaniu  Bydgoska  –  Lelewela  –  Lutycka  i  w  imieniu 
mieszkańców  osiedla  wnioskował  o  zainstalowanie  świateł,  Pan  Leszczyszyn 
poinformował, że wniosek taki przekazał organom miasta  -  Zastępca Prezydenta 
Jerzy  Wołoszyński poinformował,  że  ten  problem  stawał  na  Komisji  ds. 
Bezpieczeństwa,  która  stwierdziła,  iż  wiąże  się  to  z  koniecznością  przebudowy 
skrzyżowania, a zatem i wykupem terenów. Jeśli chodzi o ten wypadek to było to 
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wymuszenie  pierwszeństwa  i  taka  sytuacja  może  się  zdarzyć  na  każdym 
skrzyżowaniu. 
Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Czapiewski  zaproponował, by tym tematem 
zajęła  się  Komisja  Gospodarki  Miejskiej  i  wnioski  przekazała  Komisji  ds. 
Bezpieczeństwa.

Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  Krzysztof  Muchewicz  uznał  za  konieczne 
rozważenie możliwości zamontowania progów zwalniających na ul. Świerkowej.

Ad-7/

W sprawach różnych głos zabrali:

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Zbigniew Pyziak poinformował, że 
Komisja Spraw Społecznych będzie się spotykała we wtorki o godz. 14,00.

Radny Paweł Dahlke zaproponował, by sesje Rady odbywały się w ostatni wtorek 
miesiąca o godz. 10,00.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Tadeusz  Rzemykowski 
zaproponował, by była to godzina 13,00.

Radny Rafał Zdzierela zgłosił propozycję, by był to ostatni wtorek miesiąca i godz. 
14,00.

Przewodniczący  Rady  Osiedla  Podlasie  Franciszek  Leszczyszyn,  w  imieniu 
Przewodniczących Osiedli  zaproponował, by Przewodniczący Rady Miasta Piły, 
raz na kwartał,  spotykał się  z Przewodniczącymi Osiedli  celem omówienia spraw 
dotyczących osiedli.

Za przyjęciem propozycji  Radnego Zdziereli, by sesje odbywały się w ostatni 
wtorek miesiąca o godz. 14,00 opowiedziało się 16 radnych.
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Przewodniczący Rady  poinformował, że na spotkaniu z Wiceprzewodniczącymi i 
Przewodniczącymi Komisji zostaną ustalone terminy posiedzeń i plany pracy.

Ad-8/

W związku z wyczerpaniem porządku  Przewodniczący Rady Miasta Piły Paweł 
Jarczak zamknął obrady V sesji Rady Miasta Piły.

Protokołowała                                                   Przewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb                                                                Paweł Jarczak
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